

ឆ្នាំទី 26 លេខ 7640 ថ្ងៃសុក្រ ទី 25 ខែ ឧសភា ឆ្នាំ 2018

អង្គការសង្គមស៊ីវិលចិន និងកម្ពុជាពង្រឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការឱ្យកាន់តែស្និតស្នាល



ទិដ្ឋភាពនៃកិច្ចប្រជុំរវាង អង្គការសង្គមស៊ីវិលចិន និងកម្ពុជា (រូបថតដោយ Yu Jiangning)

នៅថ្ងៃទី១៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៨ រួមមាន ការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ សមាគមជំរុញទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិនៃ អង្គការសង្គមស៊ីវិលចិន មូលនិធិដើម្បី សន្តិភាពនិងអភិវឌ្ឍន៍របស់ប្រទេសចិន ព្រមទាំងអង្គការសង្គមស៊ីវិលចិនចំនួន ២០និងអង្គការសង្គមស៊ីវិលកម្ពុជា ជា ចំនួន២៨ បានរៀបចំកិច្ចប្រជុំផ្លាស់ប្តូរ នៅរាជធានីភ្នំពេញនៃព្រះរាជាណា- ចក្រកម្ពុជា ដើម្បីពិគ្រោះពិភាក្សាអំពី ដំណោះស្រាយបញ្ហាប្រឈមផ្សេងៗ លើវិស័យអប់រំ និងសុខាភិបាលជាដើម។ អង្គប្រជុំនេះបានពិភាក្សាអំពី កិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាងអង្គការសង្គមស៊ីវិលចិន និងកម្ពុជា ក្នុងវិស័យពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ រួមមាន ការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ ការអប់រំ ការថែទាំកុមារ ការបរិស្ថាន បច្ចេកទេសវិទ្យាសាស្ត្រ ការកម្ពុជាមិន និងវិស័យសុខាភិបាលជាដើម។

កម្មវិធី "ដំណើរវគ្គស្តីពីការងារ-មេកង្ក" រួមចំណែកក្នុងការថែរក្សាសុខភាពភ្នែករបស់សិស្សខ្មែរ

ក្នុងអំឡុងពេលពីថ្ងៃទី ៦ ដល់ ទី១៣ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៨ កម្មវិធី ដំណើរវគ្គស្តីពីការងារ-មេកង្ក ដែល ផ្តួចផ្តើមដោយសមាគមទំនាក់ទំនង ការទូតសាធារណៈចិន និងរៀបចំ ដោយមូលនិធិសង្គមស៊ីវិលចិន មូលនិធិសង្គមស៊ីវិលកម្ពុជា និងមន្ទីរពេទ្យព្យាបាលចក្ខុរោគ AIER បានត្រូវរៀបចំនៅប្រទេសកម្ពុជា ដើម្បី ជួយពិនិត្យសុខភាពភ្នែករបស់សិស្ស មធ្យមសិក្សា និងបឋមសិក្សាខ្មែរ និង ផ្តល់យោបល់ដំណោះស្រាយថែទាំកុមារ សុខភាពភ្នែករបស់សិស្សានុសិស្សនៅ សាលារៀនផ្សេងៗក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។



លោកវេជ្ជបណ្ឌិតចិនមួយរូប កំពុងត្រួតពិនិត្យភ្នែកនៃសិស្សកម្ពុជា មួយរូប (រូបថតដោយ Yu Jiangning)

អញ្ជើញទៅជួយពិនិត្យសុខភាពភ្នែក របស់សិស្សានុសិស្សនៅសាលារៀន ចំនួន៤ ក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ និងក្រុង ព្រះសីហនុ។ ក្រៅពីនេះ គ្រូពេទ្យចិន និងជួយផលិត និងផ្តល់វ៉ែនតាម៉ូឡិប៊ូឡិ វិស្វកម្មភ្នែកម៉ូឡិប៊ូឡិដោយឥតគិតថ្លៃ។

ពិធីប្រគល់ និងផ្ទេរថយន្តពេទ្យដែលជាជំនួយរបស់ប្រទេសចិនប្រារព្ធនៅរាជធានីភ្នំពេញ

ព្រឹកថ្ងៃទី១០ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០១៨ ពិធីប្រគល់និងផ្ទេរថយន្ត ពេទ្យ២០គ្រឿង ដែលជាជំនួយក្រុមទី១ តាមគម្រោង "គ្លីនិកចល័ត" ដែលរដ្ឋា- ភិបាលចិនផ្តល់ជំនួយដល់ប្រទេស កម្ពុជា នោះបានប្រារព្ធនៅរាជធានី- ភ្នំពេញ។ ក្នុងពិធីនេះ ថយន្តពេទ្យ ទំនើបថ្មីទាំងនោះបានទាក់ទាញឱ្យមន្ត្រី រាជការ និងគ្រូពេទ្យខ្មែរច្រើនមក ទស្សនា។ ថយន្តពេទ្យពិសេសនេះ មានប្រវែង១២ម៉ែត្រ ហើយមានផ្ចិត រួមមាន ការកាត់បន្ថយភាពក្រីក្រ ការអប់រំ ការថែទាំកុមារ ការបរិស្ថាន បច្ចេកទេសវិទ្យាសាស្ត្រ ការកម្ពុជាមិន និងវិស័យសុខាភិបាលជាដើម។

ផ្លាស់ប្តូររវាងអង្គការសង្គមស៊ីវិល កម្ពុជានិងចិននេះបានបង្កើតវេទិកាដ៏ល្អ និងសំខាន់មួយសម្រាប់បង្កើនការផ្លាស់ ប្តូរ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរវាង អង្គការសង្គមស៊ីវិលចិនប្រទេសទាំងពីរ និងបាននាំមកនូវវិធានការវគ្គភាពថ្មី ភាគីទាំងពីរកម្ពុជា និងចិននឹងពិគ្រោះ ពិភាក្សាអំពីដំណោះស្រាយបញ្ហា ប្រឈមមួយចំនួនដែលមានពាក់ព័ន្ធ ទៅនឹងគម្រោងផ្សេងៗ ដោយឈរលើ គោលការណ៍មេត្រីភាព និងសហប្រតិ- បត្តិការ ដើម្បីបង្កើនការយល់ដឹងគ្នា និងជំរុញការផ្លាស់ប្តូរនិងកិច្ចសហ- ប្រតិបត្តិការឱ្យកាន់តែស៊ីជម្រៅថែម ទៀត។

តាមប្រភពព័ត៌មានបានឱ្យដឹងថា ប៉ុន្មានឆ្នាំនេះ អង្គការសង្គមស៊ីវិលចិន ដែលជាសមាជិកនៃសមាគមជំរុញ ទំនាក់ទំនងអន្តរជាតិនៃអង្គការសង្គម- ស៊ីវិលចិន និងមូលនិធិដើម្បីសន្តិភាព និងអភិវឌ្ឍន៍របស់ប្រទេសចិន បាន រៀបចំនិងអនុវត្តគម្រោងសង្គមស៊ីវិល ជាច្រើននៅប្រទេសកម្ពុជា រួមមានការ សាងសង់សាលារៀន មជ្ឈមណ្ឌល សុខភាព និងហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធផ្សេងៗ នៅតាមតំបន់ផ្សេងៗក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ ខេត្តសៀមរាប ខេត្តព្រះសីហនុ និងខេត្ត កំពង់ស្ពឺជាដើម។

ដោយ យូ ជាងនិង និង ហ៊ុង

កិច្ចសហប្រតិបត្តិការទន្លេឡានសាង- មេកង្កនៅឆ្នាំ២០១៦។ ក្នុងគម្រោង ដំណាក់កាលទី១ សមាគមទំនាក់ទំនង ការទូតសាធារណៈចិនបានរៀបចំឱ្យ មន្ទីរពេទ្យព្យាបាលចក្ខុរោគ AIER និង មជ្ឈមណ្ឌលចក្ខុរោគនៃសកលវិទ្យា- ល័យស្យាមិនជួយធ្វើការវាស់ដោយ ឥតគិតថ្លៃឱ្យអ្នកមានជំងឺភ្នែកឡើងវិញ នៅប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ និងមីយ៉ាន់ម៉ា ដែលបានធ្វើឱ្យអ្នកជំងឺប្រមាណ ៨០០ នាក់អាចមើលឃើញពិភពលោកយ៉ាង ច្បាស់លាស់ជាថ្មីឡើងវិញ។ គម្រោង ដំណាក់កាលទី២ នឹងត្រូវរៀបចំនិង អនុវត្តនៅប្រទេសកម្ពុជា ឡាវ មីយ៉ាន់ម៉ា និងវៀតណាម សម្រាប់ជួយ ពិនិត្យសុខភាពភ្នែកនិងផ្តល់វ៉ែនតា- ម៉ូឡិប៊ូឡិជួយជួយសិស្សមធ្យមសិក្សា និងបឋម សិក្សាប្រមាណមួយម៉ឺននាក់។

ដោយ ម៉ាវ ភីងហ៊ី (ស៊ីហ្គេត)

ចំនួន២៤ នៃប្រទេសកម្ពុជាសុទ្ធតែ នឹងអាចមាន "គ្លីនិកចល័ត" ទំនើបនេះ។ ក្រៅពីនេះគ្រូពេទ្យជំនាញចិននឹងទៅ ប្រទេសកម្ពុជាក្នុងពេលជិតៗ ដើម្បី ផ្តល់សេវាសុខាភិបាលដល់ប្រជាជន កម្ពុជាតាមរយៈមជ្ឈមណ្ឌលទាំងនេះ។ នេះនឹងអាចធ្វើឱ្យថយន្តពេទ្យដែល ជាជំនួយរបស់ប្រទេសចិននោះដើរ ត្រួតត្រាទៅតាមតំបន់ក្នុងការអភិវឌ្ឍ វិស័យសុខាភិបាលនៃប្រទេសកម្ពុជា។

ខេត្តព្រះវិហារនៃប្រទេសកម្ពុជា និងក្រុងលីជាំង ខេត្តយួនណានប្រទេសចិនចង់សម្ព័ន្ធមេត្រីភាព



ក្រុងលីជាំងខេត្តយួនណាន ប្រទេសចិន និងខេត្តព្រះវិហារនៃ ប្រទេសកម្ពុជា បានចុះហត្ថលេខាលើ អនុស្សរណៈនៃការយោគយល់គ្នាស្តីពី ការចង់សម្ព័ន្ធមេត្រីភាពអន្តរជាតិ (រូបថតដោយ Zhou Shijing)

នៅថ្ងៃទី៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ ២០១៨ ក្រុងលីជាំងខេត្តយួនណាន ប្រទេសចិន និងខេត្តព្រះវិហារនៃ ប្រទេសកម្ពុជាបានចុះហត្ថលេខាលើ អនុស្សរណៈនៃការយោគយល់គ្នាស្តីពី ការចង់សម្ព័ន្ធមេត្រីភាពអន្តរជាតិ។ ភាគីទាំងពីរនឹងរួមគ្នាបង្កើនការ ផ្លាស់ប្តូរ និងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើ វិស័យកសិកម្ម ពាណិជ្ជកម្ម វប្បធម៌ ទេសចរណ៍ និងការការពារបេតិក- ភណ្ឌវប្បធម៌ពិភពលោកជាដើម។

អ្នកទទួលខុសត្រូវពាក់ព័ន្ធនៃ ក្រុងលីជាំងបានបញ្ជាក់ថា ប្រទេស ទាំងពីរចិន និងកម្ពុជាមានមិត្តភាពដ៏ ជ្រាលជ្រៅ។ ក្រុងលីជាំង និងខេត្ត ព្រះវិហារសុទ្ធតែជាកន្លែងដែលមាន បេតិកភណ្ឌវប្បធម៌ពិភពលោក ហើយ មានចំណុចដូចគ្នាជាច្រើនក្នុងការ អភិវឌ្ឍឧស្សាហកម្មទេសចរណ៍និងការ អភិវឌ្ឍធនធានជីវសាស្ត្រជាដើម។

ដូច្នេះភាគីទាំងពីរអាចមានចន្លោះ ទូលំទូលាយក្នុងការពង្រឹង និងពង្រីក កិច្ចសហប្រតិបត្តិការ។ ភាគីលីជាំង សង្ឃឹមថា ភាគីទាំងពីរនឹងអាចជំរុញ កិច្ចសហប្រតិបត្តិការគ្រប់រូបភាព និង គ្រប់ជ្រុងជ្រោយ ដើម្បីធ្វើឱ្យទំនាក់ទំនង សម្ព័ន្ធមេត្រីភាពរវាងភាគីទាំងពីរ ទទួលបាននូវលទ្ធផលជាផ្នែកកាន់តែ ច្រើនឡើងៗ។ អ្នកទទួលខុសត្រូវនៃ ខេត្តព្រះវិហារបានថ្លែងថា ក្រុងលីជាំង ជាក្រុងដ៏ស្និតស្នាល ដែលមានលក្ខណៈ បើកទូលាយ និងមានអរិយធម៌ត្រចះ- ត្រចង់។ ខេត្តព្រះវិហារសង្ឃឹមថា តាមរយៈការចង់សម្ព័ន្ធមេត្រីភាពរវាង ភាគីទាំងពីរ ប្រជាជននៃខេត្តព្រះវិហារ និងក្រុងលីជាំងនឹងអាចទទួលបាននូវ ផលប្រយោជន៍ដ៏ជាក់ស្តែងកាន់តែច្រើន និងពង្រឹងចំណងមិត្តភាពរវាង ប្រទេស ទាំងពីរចិន និងកម្ពុជា។

ដោយ លីវ យ៉ុង

ខេត្តយួនណានមានស្និតស្នាល ចិត្តរូបទេសចរណ៍ពិសេស

លោក ហ្គុង តារសៀង ស្ថាបនិក នៃសមាគមអ្នកថតរូបទេសចរណ៍ ខេត្តយួនណាន បានផ្តល់បទសម្ភាសន៍ ជាមួយអ្នកកាសែតថា ខេត្តយួនណាន សម្បូរទៅដោយធនធានទេសចរណ៍ ដ៏ចម្រុះពណ៌ ដែលបានធ្វើឱ្យយួនណាន ក្លាយទៅជាឋានសួគ៌សម្រាប់ថតរូប មួយ។ លោកបានបញ្ជាក់ថា ខេត្ត យួនណានមានទេសភាពធម្មជាតិដ៏ ស្រស់ស្អាត និងមានទំនៀមទម្លាប់ ប្រពៃណីជនជាតិភាគតិចដ៏វិសេស- វិសាល ដែលបានទាក់ទាញឱ្យអ្នក ទេសចរ និងអ្នកនិយមថតរូបកាន់តែ ច្រើនមកដើរលេងខេត្តយួនណាន។

រូបបានប្រើប្រាស់ការមេរ័វរបស់ពួកគាត់ សម្រាប់កត់ត្រានូវសម្រស់ស្អាតដ៏ ទាក់ទាញរបស់ខេត្តយួនណាន និងបាន ផ្សព្វផ្សាយអំពីទេសភាពខេត្តយួនណាន តាមរយៈរូបថតល្អៗដែលបានទាក់ទាញ ឱ្យទេសចរជាតិ និងអន្តរជាតិកាន់តែ ច្រើនមកដើរលេងខេត្តយួនណាន។

ប៉ុន្មានឆ្នាំនេះ ទេសចរដែល មកថតរូប និងដើរលេងនៅខេត្ត យួនណានមានចំនួនកាន់តែច្រើន ឡើងៗ។ លោកបានបន្តទៀតថា រមណីយដ្ឋានទេសចរណ៍ថ្មីជាច្រើន នៅខេត្តយួនណានបានត្រូវរកឃើញ នេះនឹងអាចធ្វើឱ្យថយន្តពេទ្យដែល ជាជំនួយរបស់ប្រទេសចិននោះដើរ ត្រួតត្រាទៅតាមតំបន់ក្នុងការអភិវឌ្ឍ វិស័យសុខាភិបាលនៃប្រទេសកម្ពុជា។

ម៉្យាងទៀត អ្នកថតរូបជាច្រើនក៏ បានចាប់អារម្មណ៍ចំពោះធនធានសត្វ ព្រៃដ៏សម្បូរនៅខេត្តយួនណានដែរ។ លោក ស៊ីន សៀវហុង អ្នកថតរូបធម្ម- ជាតិម្នាក់បានជាប់ចិត្តយ៉ាងខ្លាំងទៅនឹង ធនធានសត្វព្រៃនៅខេត្តយួនណាន។ នៅ ដើមខែឧសភា លោកបានធ្វើដំណើរពី ក្រុងលីជាំងមកដល់យួនណាបាង ស្រុក- យីងដាំងខេត្តយួនណានដើម្បីមកថតរូប សត្វស្លាបពីរព្រះភោទ ដែល ទើបត្រូវរក ឃើញជាថ្មី។ ចំណែកអ្នកភូមិភាគ តំបន់ក៏បានទទួលផលប្រយោជន៍ដ៏ជាក់- ស្តែងជាច្រើនផងដែរ។ ក្នុងអំឡុងពេល ប៉ុន្មានឆ្នាំកន្លងទៅនោះអ្នកភូមិក្នុងស្រុក- យីងដាំងបានបង្កើនចំណូលរបស់ខ្លួន ពី២.០០០យ៉នដល់ទៅ៣ម៉ឺនយ៉នក្នុង មួយឆ្នាំតាមរយៈការអភិវឌ្ឍវិស័យអេកូ- ទេសចរណ៍និងការទាក់ទាញឱ្យភ្ញៀវទេសចរ មកថតរូប។ ដោយ លីវ យ៉ុង